
Portfolio. – 05.05.2023 

Orbán Viktor: "Az oroszok nem fogják tétlenül nézni, hogy megölik az 

elnöküket" 

Віктор Орбан: «Росіяни не будуть стояти осторонь, поки їхнього 

президента вбивають» 
Прем’єр-міністр Угорщини В. Орбан у прямому ефірі на Kossuth Rádio заявив, що вважає, 

що Україна не може перемогти росію, оскільки ніхто не може перемогти ядерну 

державу. Він також обговорив майбутній бюджет, ціни на енергоносії та звільнення 

українського експортного мита на зерно. В. Орбан заявив, що наступний бюджет буде 

«бюджетом війни», але вони намагатимуться зберегти сімейні заходи. Він також 

зазначив, що ціни на енергоносії з росії мали ковзний ефект, і було невідомо, чи буде 

достатньо газу для Європи, щоб заповнити резервуари з наближенням зими. В. Орбан 

також зазначив, що до війни Угорщина заплатила 7 млрд євро за імпортовані енергоносії, 

але після війни вона зросла до 17 млрд євро. Уряд вирішив утримати ціни від зростання, 

щоб сім'ї в середньому діапазоні споживання могли залишитися під ціновим захистом. 

Крім того, вони намагаються надати допомогу малому і середньому бізнесу, і тисячам 

малих підприємств рахунки за електроенергію були зменшені вдвічі. Нарешті, В. Орбан 

обговорив українську контратаку та необхідність дипломатичних рішень, заявивши, що 

інтерес Угорщини полягає в тому, щоб Україна була успішною, оскільки угорці живуть в 

Україні, і це їхня батьківщина, земля та інтереси наближатися до миру. 
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hogy-megolik-az-elnokuket-610512 

Orbán Viktor miniszterelnök a Kossuth Rádió reggeli műsorában adott élő interjút, melyben 

kifejtette, hogy szerinte Ukrajna nem győzhet: "Nincs olyan élénk fantáziám, hogy valaki egy 

atomhatalmat képes legyőzni. Az oroszok nem fogják tétlenül nézni, hogy megölik az elnöküket, 

nem fognak belenyugodni egy vereségbe" - jelentette ki. A kormányfő a pápalátogatásról, az 

energiaárakról és az ukrán gabonaexport vámmentességéről is beszélt. 

A jövő évi költségvetés is "háborús költségvetés" lesz, de igyekszünk a családi intézkedéseket 

megtartani. Az oroszoktól érkező energiánál, amit az MVM hoz be, van egy csúszóhatás, a tőzsdei 

árakhoz kötve van az energia ára, de csak 2 hónapos csúszással követik le a tőzsdei árat. Most az 

árak jobban néznek ki, mint korábban, de tartani kell attól, hogy ahogy közeledünk majd a fűtési 

szezonhoz, ahogy megkezdődik a tárolók feltöltése, nem biztos, hogy lesz elég gáz a tárolók 

feltöltéséhez Európába 

Az energiaárakat illetően a kormányfő elmondta: a háború előtt az ide behozott energiáért 7 

milliárd eurót fizetett Magyarország, az égbeszökő árak után 17 milliárd eurót fizettünk. 

A legkézenfekvőbb megoldás az lett volna, ha árat emelünk, ez azzal járt volna, hogy havonta 150 

ezer forinttal többet fizetnek a családok. 

A kormány úgy döntött, a következő időszakban sem szabadulnak el az árak, az átlagfogyasztásig 

a rezsivédett sávban maradnak. 

Arra is törekednek, hogy a kkv-k is segítséget kapjanak.Több tízezer kisválalkozó rezsidíjai felére 

csökkentek. 

A Bizottság azt kérte, hogy legyen vámmentes az ukrán gabona szállítása az országon keresztül. A 

magyar egy jóindulatú nép, én is tudhattam volna, hogy ez lesz a vége. Vigyük el a gabonát az 

éhezőknek. De mi történt? Behozták Európába, leverték az árakat,csencseltek a gabonával - 

magyarázza a mniszterelnök. 

Ha a lengyelek nem léptek volna, és nem fognak össze minket, maradt volna a vámmentesség. De 

szerencsére közbeléptek, mi is csatlakoztunk hozzájuk. Brüsszel támogatásokat ígért, de ebből 

Orbán szerint semmit nem fogunk látni. 

Az ukrán ellentámadáson, ha túl leszünk, letisztul a helyzet, sokak számára válik nyilvánvalóvá, 

hogy egyáltalán milyen katonai lehetőségek állnak rendelkezésre. 

Ha ezt a golyót kilövik, látjuk, mik lesznek a szembenálló felek közötti erőviszonyok. 



Ezt követően megnyílhat a terepe a diplomáciai megoldásoknak is. A mi érdekünk is, hogy legyen 

a szomszédunk egy sikeres Ukrajna. Ukrajnában, Kárpátalján magyarok is élnek, az ő hazájuk, az 

ő földjük, az ő érdekükben is közeledni kell a békéhez. 

A pápalátogatás kapcsán Orbán Viktor elmondta, régóta nem volt ilyen jókedvű három nap, csupa 

jó dolog történt Magyarországon. Olyat se láttam, hogy valaki a jelenlétével megfékezte volna a 

politikai feleket. Az összes ellenzéki-kormánypárti vita, az összes rosszindulat zárójelbe került. 

Nem kell hívő embernek lenni ahhoz, hogy lássuk: az ország más állapotba került erre a három 

napra. 

A Vatikán elszánta magát, mozgósítani fogja az erejét, a befolyását, és megpróbál gátat vetni a 

vérontásnak. A pápa békemisszióra készül - mondja a miniszterelnök. 

Az ukránok azt mondták a háború elején, hogy oroszok el akarták venni a földjüket, az oroszok 

azt állítják, hogy azért támadtak, mert az ukránok csatlakozni akartak a NATO-hoz. A 

fegyvergyártók hasznot húznak a háborúból, sok az üzleti érdek a háború mögött - vélekedett a 

miniszterelnök. 

A háború kirobbanásakor is az volt a magyar álláspont, nyertese nem lesz ennek a háborúnak. 

Oroszország beleütközik egy falba, hogy a NATO fegyverrel és pénzzel látja el Ukrajnát - mondja 

Orbán Viktor, és hozzáteszi: 

Csak a nyugattól, az amerikaiaktól függ, meddig hajlandók finanszírozni Ukrajnát. Oroszország 

egy 140 milliós ország, sokkal több emberrel és katonával, és ott van az atomfegyverzet. Nincs 

olyan élénk fantáziám, hogy valaki egy atomhatalmat képes legyőzni 

Az oroszok nem fogják tétlenül nézni, hogy megölik az elnöküket, nem fognak belenyugodni egy 

vereségbe. 

Aki ezt hiszi, nem nőtt ki a gyerekkorból, ilyen a mesében nincs. A háborúnak nem lesznek 

győztesei. 

Egyetlen lehetőségünk maradt, örüljünk, hogy itt nincs háború, elég erősek vagyunk, hogy 

megakadályozzuk, hogy belepréseljenek egy háborúba. 

Minél hamarabb tűzszünet és béketárgyalások kellenek. 

További részletek hamarosan. 


